

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

.

01 تووز (يوليو) 2024 نشرة يووية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

Egyptian-European Investment Conference Witnesses the Signing Of 29 Agreements worth 49 Billion Euros

Egyptian Prime Minister Mostafa Madbouly revealed the signing of 29 agreements and memorandums of understanding worth 49 billion euros with companies affiliated with the European Union, in addition to the signing of six agreements and memoranda of understanding worth 18.7 billion euros with other alliances and companies.

In his speech during the closing session of the two-day Egyptian-European Investment Conference, Madbouly stressed that "this conference comes

in light of Egypt's deep belief in the importance of facing the current economic challenges through a serious economic reform program that courageously confronts the structural imbalances in the Egyptian economy over decades, taking into account the social dimension at the same time," considering that "despite facing many undeniable repercussions of regional and international crises on Egypt and many countries of the world, The Egyptian economic reform program, which began to be implemented before the occurrence of these crises, especially the Corona crisis, has been keen to absorb and absorb these crises as much as possible while continuing to implement the objectives of the reform program, foremost of which is supporting the role of the private sector through the implementation of the state ownership policy document, and attracting foreign direct investments to the Egyptian economy.'

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

49 ووتور الاستثمار الوصرى الأوروبي يشهد توقيع 29 اتفاقية ب مليار يورو

كشف رئيس مجلس الوزراء المصرى مصطفى مدبولى، عن توقيع 29 اتفاقية ومذكرة تفاهم بقيمة 49 مليار يورو مع الشركات التابعة للاتحاد الأوروبي، إلى جانب تو قيع 6 اتفاقيات و مذكر ات تفاهم بقيمة 18.7 مليار يورو مع تحالفات وشركات أخرى.

وكان أكّد مدبولي، في كلمته خلال الجلسة الختامية لمؤتمر الاستثمار المصرى الأوروبي الذي استمر يومين، أنّ "هذا

المؤتمر يأتي في ظل إيمان مصر العميق بأهمية مواجهة التحديات الاقتصادية الراهنة عبر برنامج إصلاح اقتصادى جاد يواجه بشجاعة الاختلالات الهبكلية في الاقتصاد المصري على مدى عقود مع مراعاة البعد الاجتماعي في الوقت نفسه"، معتبرا أنّه "على الرغم من مواجهة العديد من التداعيات التي لا يمكن إنكارها للأزمات الإقليمية والدولية على مصر والعديد من دول العالم، إلا أن برنامج الإصلاح الاقتصادي المصري الذي بدأ تنفيذه قبل وقوع تلك الأزمات، وعلى رأسها أزمة كورونا، قد حرص على استيعاب وامتصاص تلك الأزمات قدر الإمكان مع الاستمرار في تنفيذ مستهدفات برنامج الإصلاح، والتي يأتي على رأسها دعم دور القطاع الخاص عبر تنفيذ وثيقة سياسة ملكية الدولة، وجذب الاستثمارات الأجنبية المباشرة، للاقتصاد المصرى".

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)



■ Top 10 African Countries Attracting Foreign Investment

FDI inflows to Africa fell 3 percent to \$53 billion last year.

According to the latest World Investment Report 2024 from the United Nations Conference on Trade and Development (UNCTAD), global foreign direct investment fell by 2 percent to \$1.3 trillion in 2023 due to an economic slowdown and rising geopolitical tensions.

The report showed that Egypt is the most attractive for foreign direct investment in 2023, with a total of \$ 9.841 billion, down from \$11.4 billion in 2022. Here are the top 10 African countries attracting FDI:

Egypt: \$9.841 billion South Africa: \$5.233 billion Ethiopia: \$3.263 billion Uganda: \$2.886 billion Senegal: \$2.641 billion Mozambique: \$2.509 billion Namibia: \$2.345 billion Nigeria: \$1.873 billion Côte d'Ivoire: \$1.753 billion

Democratic Republic of the Congo: \$1.635 billion Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

دول إفريقيا الأكثر جذبًا للاستثمار



اكثر 10 دول أفريقية جذباً للاستثهارات الأجنبية

انخفضت تدفقات الاستثمار الأجنبى المباشر الحي أفريقيا بنسبة 3 في المئة لتسجل 53 مليار دولار خلال العام الماضي. ووفقاً لأحدث تقرير للاستثمار العالمي لعام 2024 الصادر عن مؤتمر الأمم المتحدة

للتجارة والتتمية (الأُونكَتاد)، انخفض الاستثمار الأجنبي المباشر العالمي بنسبة 2 في المئة إلى 1.3 تريليون دولار في عام 2023 بسبب التباطؤ الاقتصادي وتزايد التوترات الجيوسياسية.

وأَظُهُرُ التَقْرِيْرُ أَنَّ مُصر هي الأكثر جذبا للاستثمارات الأجنبية المباشرة عام 2023، بإجمالي 9.841 مليار دولار، انخفاضا من أ.1.1 مليار دولار في عام 2022. وفي ما يلي أكثر 10 دول أفريقية جذباً للاستثمار الأجنبي المباشر:

مصر: 9.841 مليار دولار جنوب أفريقيا: 5.233 مليار دولار إثيوبيا: 3.263 مليار دولار أوغندا: 2.886 مليار دولار السنغال: 2.641 مليار دولار موزمبيق: 2.509 مليار دولار ناميبيا: 2.345 مليار دولار نيجيريا: 1.873 مليار دولار

كُوتُ ديفوار: 1.753 مليار دولار جمهورية الكونغو الديمقراطية: 1.635 مليار دولار المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

Oil Prices Rise amid Expectations of Reduced Supply

Oil prices rose in early trade on Monday, buoyed by expectations of a supply deficit caused by peak fuel consumption in the summer and OPEC+ cuts in the third quarter, but headwinds and increased non-OPEC+ production capped gains.

Brent crude futures rose 16 cents, or 0.2 percent, to \$85.16 a barrel, and U.S. West Texas Intermediate crude futures rose 17 cents, or 0.2 percent, to \$81.71 a barrel. Crude rose about 6 percent in June as Brent settled at

more than\$85 a barrel in the past two weeks after the OPEC group, which includes the Organization of the Petroleum Exporting Countries and its allies, extended most of its oil production cuts significantly until 2025.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



ارتفاع أسعار النفط وسط توقعات بتراجع المعروض

ارتفعت أسعار النفط في التعاملات المبكرة اليوم الاثنين، مدعومة بتوقعات بعجز في المعروض ناجم عن ذروة استهلاك الوقود في فصل الصيف وتخفيضات أوبك+ في الربع الثالث، لكن الاتجاهات الاقتصادية المعاكسة وزيادة الإنتاج من خارج مجموعة أوبك+ حد

وارتفعت العقود الأجلة لخام برنت 16 سنتا أو 0.2 في المئة إلى 85.16 دو لار للبرميل، كما ارتفعت العقود الأجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 17 سنتا أو 0.2 في المئة إِلَى 81.71 دولار للبرميل. وارتفع الخامان نحو 6 في المئة في يونيو/حزيران حيث

وصل سعر برنت عند التسوية إلى أكثر من85 دولارا للبرميل في الأسبوعين الماضيين بعد أن مددت مجموعة أوبك التي تضم منظمة البلدآن المصدرة للبترول (أوبك) وحلفاءها معظم تخفيضاتها لإنتاج النفط بشكل كبير حتى عام .2025

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

Saudi Central Bank's Reserve Assets Increased by 6 Percent

The Saudi Central Bank's (SAMA) total reserve assets in May this year increased by 6 percent year-on-year to 1.75 trillion riyals (\$466 billion), compared to 1.65 trillion riyals (\$440 billion) in the same period of the previous year. According to SAMA's monthly statistical bulletin, reserve assets increased month-on-month by 5 percent, reaching 1.66 trillion riyals (\$442 billion) in April.

The value of financial investments abroad grew by 0.6 percent, compared to the same period of the previous year, to reach one trillion riyals (\$ 266 billion) from 997.48 billion riyals (\$ 265.8 billion), and fell slightly by 0.3 percent on a monthly basis. The IMF's reserve position decreased by 14 percent compared to May of the previous year, at 14.7 billion riyals (\$4 billion), to 12.7 billion riyals (\$3.4 billion).

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

World Bank Expects Arab Diaspora Remittance Growth to Return In 2024

The World Bank expects financial remittances from Arab expatriates to their countries of origin to grow by the end of this year, supported by the significant increase in migrant remittances in many countries. The bank stated that cash transfers to the Middle East and North Africa region will rebound by 4.3 percent during 2024 to reach \$58 billion. This expected growth comes after it declined last year by 15 percent in annual comparison to reach \$55 billion due to a decline in remittances

to Egypt, which is considered the largest recipient of remittances in the Arab region at all.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



النصول الاحتياطية لـ«الهركزي السعودي» ترتفع 6 في الهئة

ارتفع إجمالي الأصول الاحتياطية للبنك المركزي السعودي (ساما) خلال شهر مايو (أيار) من العام الحالي بنسبة 6 في المئة على أساس سنوي، ليصل إلى 1.75 تريليون ريال (466 مليار دولار)، مقارنة بـ1.65 تريليون ريال (440 مليار دولار) في الفترة ذاتها من العام السابق. ووفق النشرة الإحصائية الشهرية لـ«ساما»، زادت الأصول الاحتياطية على أساس شهرى بنسبة 5 في المئة؛ إذ بلغت في أبريل (نيسان) الماضي 1.66 تريليون ريال (442 مليار

ونمتُ قيمة الاستثمارات المالية في الخارج بنسبة 0.6 في المئة، مقارنة بالفترة ذاتها من العام السابق، لتصل إلى تريليون ريال (266 مليار دولار) بعد أن كانت 997.48 مليار ريال (265.8 مليار دولار)، وتراجعت بشكلُ طفيف بـ0.3 في المائة على أساس شهري. بينما انخفض وضع الاحتياطي لدى صندوق النقد الدولي بنسبة 14 في المائة، مقارنة بشهر مايو من العام السابق، البالغ 14.7 مليار ريال (4 مليارات دولار)، ليصل إلى 12.7 مليار ريال (3.4 مليار دولار). المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

2024 البنك الدولي يتوقع عودة نهو تحويلات المغتربين العرب فى



المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)



Kuwait's Trade Surplus Records 3.2 Billion Dinars... In The First Quarter

Kuwait's foreign trade data showed that the country's trade balance surplus during the first quarter of 2024 decreased by 12 percent and by about 437 million dinars, decreasing from 3.637 billion to 3.2 billion. Kuwait's foreign trade exchange also declined by 6.9 percent and by about 664 million dinars, falling from 9.569 billion in the first quarter of 2023 to 8.905 billion in the same period of this vear.

Data from the Central Administration of Statistics revealed that the value

of the import bill fell by 3.8 percent to reach 2.85 billion dinars compared to 2.965 billion for the same period last year. Machinery, electrical appliances, and transport equipment accounted for about 32.7 percent, with a total value of 934 million dinars, as the value of imported cars and vehicles decreased by 11 percent to 396.52 million dinars compared to 445.34 million.

Source (Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited)

فائض الكويت التجاري يسجّل 3.2 وليار دينار... في الربع الأول

أظهرت بيانات التجارة الخارجية للكويت، تراجع فائض الميزان التجاري للبلاد خلال الربع الأول 2024 بنسبة 12 في المئة وبنحو 437 مليون دينار لينخفض من 3.637 مليار إلى 3.2 مليار. كما تراجع التبادل التجاري الخارجي للكويت 6.9 في المئة وبنحو 664 مليون دينار ليهبط من 9.569 مليار في الربع الأول من 2023 إلى 8.905 مليار بالفترة ذاتها من العام

وكشفت بيانات إدارة الإحصاء المركزية، عن تراجع قيمة فاتورة الواردات بنسبة 3.8

في المئة لتبلغ 2.85 مليار دينار مقابل 2.965 مليار للفترة ذاتها من العام الماضي. واستحوذت الآلات والأجهزة الكهربائية ومعدات النقل على نحو 32.7 في المئة منها، بقيمة إجمالية 934 مليون دينار، حيث تراجعت قيمة السيارات والعربات المستوردة 11 في المئة إلى 396.52 مليون دينار مقابل

445.34 مليون. المصدر (صحيفة الراي الكويتية، بتصرّف)



Oatar.. 600 Million Rivals Balance Of Payments Surplus

Oatar's balance of payments turned into a surplus during the first quarter of 2024 on an annual basis, while the surplus declined 65.48 percent from its level in the fourth quarter of 2023. The balance of payments recorded a surplus in the first three months of this year of 600 million rivals (\$ 169.380 million), compared to a deficit of 3.986 billion rivals in the first quarter of the previous year, according to the Qatar Central Bank.

The annual surplus of the Qatari balance of payments was supported

by a decline in the capital and fiscal account deficit by 12.65 percent to 33.985 billion riyals, compared to 38.905 billion riyals in the first quarter of last year. This comes due to the decrease in the fiscal and capital account deficits by 12.54 percent and 42.25 percent, respectively, at 33.903 billion riyals and 82 million riyals, respectively

Source (Al-Raya Qatari Newspaper, Edited)

قطر.. 600 مليون ريال فائض ميزان المحفوعات

تحوّل ميز انُ المدفو عات لدولة قطر إلى الفائض خلال الربع الأوّل2024 على أساس سنوي، بينما تراجع الفائض 65.48 في المئة عن مُستواه بالربع الرابع 2023. وسجّل ميزانُ المدفوعات فائضًا في الأشهر الثلاثة الأولى من العام الحالى بقيمة 600 مليون ريال (169.380 مليون دولار)، مُقابل 3.986 مليار ريال عجزًا في الربع الأول من العام السابق، بحسب مصرف قطر المركزي.

ودعم الفائض السنوي لميزان المدفوعات القطري تراجع عجز الحساب الرأسمالي

والمالي 12.65 في المئة عند 33.985 مليار ريال، مُقابِل 38.905 مليار ريال في الربع الأوِّل من العام الماضي. يأتي ذلك لانخفاض عجز الحساب المالي والرأسمالي 12.54 في المئة و42.25 في المئة على الترتيب عند 33.903 مليار ريال، و82 مليون ريال على التوالي.

المصدر (صحيفة الراية القطرية، بتصرّف)



Gold Stabilizes On Expectations of U.S. Interest Rate Cuts

Gold prices in Asia stabilized in the early hours of Monday morning, supported by data showing falling inflation in the United States, raising hopes that the Federal Reserve will

start cutting interest rates this year. Spot gold settled at \$2,323.74 an ounce. Prices jumped more than 4 percent during the second quarter. U.S. gold futures fell 0.3 percent to \$2,333. Data on Friday showed U.S. prices were unchanged in May while consumer spending rose moderately, a

interest rates this year.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



الذهب يستقر وسط توقعات بخفض أسعار الفائدة في أويركا

استقرت أسعار الذهب في آسيا في الساعات الأولى من صباح اليوم الاثنين، مدعومة ببيانات أظهرت تراجع التضخم في الولايات المتحدة، مما عزز الأمال في أن يبدأ مجلس الاحتياطي الفدرالي (البنك المركزي الأميركي) في خفض أسعار الفائدة هذا العام.

واستقر الذهب في المعاملات الفورية عند 2323.74 دولار للأونصة. وقفزت الأسعار أكثر من 4 في المئة خلال الربع الثاني. وتراجعت العقود الأميركية الأجلة للذهب 0.3 في المئة إلى 2333 دولاراً. وأظهرت بيانات يوم الجمعة أن الأسعار الأميركية لم تتغير في

مايو/أيار في حين ارتفع إنفاق المستهلكين على نحو معتدل، وهو اتجاه قد يقرب للجاه تعلى نحو معتدل، وهو اتجاه قد يقرب البنك المركزي الأميركي من البدء في خفض أسعار الفائدة هذا العام.

المصدر (موقع العربية نت، بتصرّف)